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Žďár chce požádat o změnu usnesení kraje o
zřízení záchranky
Nákladem více než tří milionů korun
zřídí kraj Vysočina středisko zdravotnické záchranné služby ve
Žďáru nad Sázavou. Vedení města se ale nelíbí skutečnost, že ve
městě a jeho nejbližším okolí bude působit záchranka bez lékaře,
zatímco kompletní lékařská služba první pomoci by měla fungovat v
blízkém Novém Městě na Moravě. "Požádáme radu kraje o revokaci
tohoto usnesení," řekl dnes na setkání starostů obcí druhého
stupně v Jihlavě starosta Žďáru Jaromír Brychta (ODS).
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Žďár nad Sázavou je podle Brychty patrně jediným okresním
městem v republice, kde nesídlí nemocnice. Ta je umístěna v
nedalekém Novém Městě na Moravě, kde bylo také v minulosti
vybudováno středisko a dispečink záchranné služby.
Podle krajské radní Martiny Matějkové (ODS) kraj zřídil nové
stanoviště záchranné služby ve Žďáru proto, aby sanitka stihla
dojet k pacientovi nejpozději patnáct minut po zavolání. "Do
vzdálenějších lokalit sanitka z Nového Města nebyla schopná v
tomto čase dojet," dodala. Potřebu lékaře namísto zdravotníka v
sanitce podle ní ukáže čas.
O lékařské pohotovosti, jejím financování a budoucnosti dnes
starostové v Jihlavě diskutovali nejdéle. Obavy pramení hlavně z
nejistoty, kdo bude pohotovost financovat v příštích letech.
Podle Matějkové se zatím zdá pravděpodobné, že financování
lékařské služby první pomoci bude zahrnuto v novém zákoně o
rozpočtovém určení daní pro kraje.
Obavy, že bude lékařská pohotovost zrušena úplně, nejsou
podle Matějkové na místě, zdravotní péče musí být dosažitelná 24
hodin denně. Spor podle ní spočívá v tom, zda ji má zajišťovat
státní správa nebo ambulantní lékaři. "Myslím si, že pokud by se
peníze poskytované státem na službu první pomoci přidaly ke
kapitačním platbám, byli by lékaři schopni postarat se o své
pacienty sami," řekla Matějková.
Soukromí lékaři by se podle jejího názoru měli sdružit a
rozepisovat si večerní a noční služby podobně jako třeba lékárny.
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